
Wypis z Wyciągu z Protokołu Elektronicznego nr XXIV/2020 

z XXIV Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański,  

która odbyła się dnia 22 grudnia 2020 r.  
 

XXIV Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański odbyła się w formie zdalnej. W sesji uczestniczyli: 
Wójt Gminy – Magdalena Kołodziejczak, Zastępca Wójta – Daniel Kulkowski, Skarbnik Gminy 
– Mirosława Lica, Sekretarz Gminy – Małgorzata Grzegorczyk oraz Radca Prawny – Robert 
Dargiewicz.  
 
I.  SPRAWY REGULAMINOWE:  
 
1. Otwarcie Sesji.  
Otwarcia XXIV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Pan Marek Kowalski o 
godzinie 09:10.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad stwierdził quorum na podstawie obecności radnych. Ustawowy skład 
Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych, w momencie rozpoczęcia Sesji wszyscy 
radni byli obecni.  
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do 
porządku obrad dzisiejszej sesji?  
Pan Remigiusz Kwieciński – złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie przekazania wniosku oraz projektu uchwały w sprawie przekazania 
ponaglenia – skargi.  
 
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Radnego Remigiusza Kwiecińskiego o wniesienie do 
porządku obrad dwóch projektów uchwał. W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 
20 radnych) za przyjęciem wniosku głosowało 19 osób, 1 osoba wstrzymała się. Rada Gminy 
przyjęła wniosek.  
 
4. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do 
protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy?  
Nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Stwierdzam, że protokół z XXIII Sesji Rady 
Gminy został przyjęty bez uwag.  
 
I. Informacja o nagrodach wręczonych za wysokie osiągnięcia sportowe.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak poinformowała o osobach, które otrzymały nagrody za 
wysokie osiągnięcia sportowe oraz przedstawiła ich osiągnięcia.  
 
III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie ustnych 
pytań kierowanych do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski przedstawili 
sprawozdanie o pracach w okresie międzysesyjnym. 
Pani Monika Ficek – zapytała o powód rezygnacji z linii autobusowej nr 850 oraz o możliwość 
jej późniejszego przywrócenia. Zapytała o odpowiedź na wnioski z zebrania wiejskiego w 
Łęgowie z września. Zapytała o przycięcie krzaków przy drodze w Żuławce. Zapytała o 
wymiary projektowanej hali gimnastycznej w szkole w Jagatowie.  
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o projekt techniczny oraz pozwolenia na budowę 
ulicy Topolowej. Zapytała o obniżenie progów zwalniających na ulicy Kasztanowej. 



Poinformowała o porzuconej kostce brukowej przy ulicy Kasztanowej. Zapytała o etap budowy 
ulicy Stylowej.  
Pani Karolina Wołosowska – zapytała o zamknięcie obiektów sportowych dla 
zorganizowanych zajęć na czas ferii zimowych. 
Pan Szymon Benedyk – zapytał, czy umowa z firmą ENERGA obejmuje budowę oświetlenia 
na ulicy Jesionowej w Lędowie. Poinformował o pracach zespołu ds. odpadów. Zgłosił problem 
komunikacji radnych z Eksploatator Sp. z o.o.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał o otwarcie punktu PSZOK-u w Wiślinie do momentu 
rozpoczęcia rozbudowy zaplecza Straży Pożarnej. Zapytał o wniosek z zebrania wiejskiego o 
wprowadzenie zmiany do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 
Przejazdowie. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał o umowę z firmą ENERGA. 
 
IV. Sprawy sołeckie: 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański,  
Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Nie zgłoszono. 
  
V. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1. udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego  
Projekt uchwały przedstawił P. Czajkowski – Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 21 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/115/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej dla Województwa Pomorskiego 
 
2. zmiany uchwały nr XIX/71/2020 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Województwa Pomorskiego 
Projekt uchwały przedstawił P. Czajkowski – Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 21 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/116/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany uchwały nr 
XIX/71/2020 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Pomorskiego. 
 
3. udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu 
Projekt uchwały przedstawił P. Czajkowski – Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu Rolnictwa zaopiniowała projekt 
pozytywnie. Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 20 osób. Rada Gminy 



podjęła uchwałę nr XXIV/117/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenie pomocy 
finansowej Powiatowi Gdańskiemu. 
 
4.  uchwały budżetowej na rok 2021  
Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Przewodniczący Rady Pan Marek Kowalski przedstawił Uchwałę Nr 212/g256/P/II/20 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 1 grudnia 2020 r. w sprawie 
opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Pruszcz Gdański na 2021 rok oraz możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu. Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i 
Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Pani Monika Ficek – złożyła wniosek o wprowadzenie do budżetu budowy ulicy Bocznej w 

Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w budżecie wartości dla ul. Topolowej i Naszej w Borkowie z 

1 mln na 500 tys. W przypadku nie przyjęcia przez Radę Gminy pierwszego wniosku, złożyła 

wniosek o wprowadzenie do budżetu budowy ul. Bocznej w Łęgowie oraz zmianę w budżecie 

wartości dla ul. Stokrotki w Juszkowie z kwoty 800 tys. na 200 tys. Uzasadniła złożone przez 

siebie wnioski. Zapytała o koszt przystąpienia do programu MEVO.  

Pani Weronika Chmielowiec – poinformowała o negatywnej opinii Gminy Kolbudy dot. 
projektu technicznego połączenia ul. Sadowej w Borkowie oraz zapytała o brak 
wcześniejszego poinformowania radnych o w/w opinii. Złożyła wniosek o usunięcie pozycji dot. 
projektu połączenia ul. Klasycznej – Sadowej w kwocie 100 000 zł i przeznaczenia środków 
na dokończenie budowy ul. Bzowej w Borkowie. Uzasadniła złożony przez siebie wniosek. 
Zapytała o podstawę planowanej rezygnacji z przystąpienia do programu MEVO.  
Pan Remigiusz Kwieciński – przyłączył się do wniosku złożonego przez Radną Weronikę 
Chmielowiec o usunięcie pozycji dot. projektu połączenia ul. Klasycznej – Sadowej w kwocie 
100 000 zł i przeznaczenia środków na dokończenie budowy ul. Bzowej w Borkowie. Złożył 
wniosek o dołączenie ul. Poziomkowej do projektu technicznego ul. Jana Pawła II w 
Straszynie.  
Pani Monika Rynkowska – przyłączyła się do wniosku złożonego przez Radną Weronikę 
Chmielowiec o usunięcie pozycji dot. projektu połączenia ul. Klasycznej – Sadowej w kwocie 
100 000 zł i przeznaczenia środków na dokończenie budowy ul. Bzowej w Borkowie. Złożyła 
wniosek o podział realizacji zadania budowy Parku 700-lecia w Straszynie na etapy oraz 
przeznaczenie na I etap kwoty 350 000 zł.  
Pani Anna Szyska – odniosła się do wniosku złożonego przez Radną Monikę Ficek o 
wprowadzenie do budżetu budowy ulicy Bocznej w Łęgowie.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi Radnych na temat 
projektu technicznego połączenia ul. Sadowej w Borkowie. Odpowiedziała na pytanie Radnej 
Weroniki Chmielowiec odnośnie programu MEVO. Odniosła się do wypowiedzi Radnej Moniki 
Rynkowskiej na temat budowy ul. Bzowej w Borkowie.  
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – odniósł się do wypowiedzi Radnych na temat 
projektu technicznego połączenia ul. Sadowej w Borkowie.  
Pani Monika Ficek – odniosła się do wypowiedzi Radnej Anny Szyski na temat złożonego 
przez siebie wniosku o wprowadzenie do budżetu budowy ul. Bocznej w Łęgowie. W 
przypadku nie przyjęcia przez Radę Gminy dwóch złożonych wcześniej wniosków, złożyła 
wniosek o wprowadzenie do budżetu budowy ul. Starosty w Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w 
budżecie wartości dla ul. Topolowej i Naszej w Borkowie z 1 mln na 700 tys.  
Pan Karol Kardasiński – odniósł się do wypowiedzi Zastępcy Wójta Pana Daniela 
Kulkowskiego na temat projektu technicznego połączenia ul. Sadowej w Borkowie, powołując 
się na uzgodnienie Gminy Kolbudy dot. koncepcji. Wypowiedział się na temat przystąpienia 
do programu MEVO.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – wypowiedziała się na temat uzgodnienia Gminy 
Kolbudy dot. koncepcji projektu technicznego połączenia ul. Sadowej w Borkowie.  
Pan Janusz Sampolski – zgłosił uwagę do podziału funduszów sołeckich dot. opracowania 
koncepcji budowy żłobka w Przejazdowie, aby dopisać stwierdzenie „na działce gminnej 83/9”. 



Zapytał o środki przeznaczone na pogłębienie rynny dopływowej do Stanicy Żeglarskiej w 
Wiślince.  
Pan Andrzej Chmielewski – zgłosił wniosek o poddawanie pod głosowanie na bieżąco 
omawianych spraw. Zapytał o wzrost kwoty przeznaczonej na oświatę oraz związaną z tym 
subwencję. Zapytał o fundusz inwestycji lokalnych. Zapytał o zamierzenia dot. pozyskiwania 
środków zewnętrznych na rok 2021.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do uwagi Radnego Janusza 
Sampolskiego dot. podziału funduszu sołeckiego. Odpowiedziała na pytanie Radnego 
Janusza Sampolskiego dot. rynny dopływowej do Stanicy Żeglarskiej w Wiślince. 
Odpowiedziała na pytanie Radnego Andrzeja Chmielewskiego dot. pozyskiwania środków 
zewnętrznych na rok 2021.  
Pani Monika Rynkowska – odniosła się do wypowiedzi Radnej Anny Szyski. Odniosła się do 
wypowiedzi Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak na temat projektu technicznego połączenia 
ul. Sadowej w Borkowie.  
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – w związku ze zgłoszonym wnioskiem Radnej Moniki 
Ficek zwrócił się z prośbą o uwzględnienie w dyskusji informacji, że przetarg na budowę ul. 
Stokrotki w Juszkowie został już ogłoszony. Poinformował, że w związku z tym nie ma 
możliwości wycofania tej inwestycji lub zmniejszenia przeznaczonych na nią środków.  
Pani Monika Ficek – zapytała o datę ogłoszenia przetargu na budowę ul. Stokrotki w 
Juszkowie.  
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – odpowiedział na pytanie Radnej Moniki Ficek.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – ogłosił przerwę w obradach ze względu na 
konieczność przygotowania technicznego do głosowania nad złożonymi wnioskami.  
Po wznowieniu obrad nastąpiło głosowania nad przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 
20 radnych) za przyjęciem wniosku głosowało 17 osób, 3 osoby zagłosowało przeciw. Rada 
Gminy przyjęła autopoprawkę.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że wniosek Radnej Moniki 
Ficek o wprowadzenie do budżetu budowy ulicy Bocznej w Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w 
budżecie wartości dla ul. Topolowej i Naszej w Borkowie z 1 mln na 500 tys. wymaga 
zwiększenie deficytu budżetu gminy. Zapytał Panią Wójt, czy wyraża zgodę na zwiększenie 
deficytu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie, informując, że gmina nie 
chce zwiększać deficytu. Poinformowała, że w planie na kolejne lata zagwarantowana jest 
kwota na budowę ul. Bocznej w Łęgowie.  
Pani Monika Ficek – poinformowała, że złożony wniosek nie miał zwiększać deficytu, ale 
wystąpił w nim błąd. Poinformowała o poprawnej wersji wniosku: o wprowadzenie do budżetu 
budowy ulicy Bocznej w Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w budżecie wartości dla ul. Topolowej 
i Naszej w Borkowie z 1 mln na 400 tys.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – poinformował, że wniosek, który nie 
wskazuje środków na pokrycie jest bezzasadny i nie podlega głosowaniu.  
Pani Monika Ficek – wyrazi chęć zmiany treści złożonego wniosku zgodnie z przedstawioną 
poprawką.  
 
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Radnej Moniki Ficek o wprowadzenie do budżetu 
budowy ulicy Bocznej w Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w budżecie wartości dla ul. Topolowej 
i Naszej w Borkowie z 1 mln na 400 tys. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 
radnych) za przyjęciem wniosku głosowały 2 osoby, 15 osób zagłosowało przeciw, 3 osoby 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy nie przyjęła wniosku.  
 
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Radnej Moniki Ficek o wprowadzenie do budżetu 
budowy ulicy Bocznej w Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w budżecie wartości dla ul. Stokrotki 
w Juszkowie z kwoty 800 tys. na 200 tys. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 
20 radnych) za przyjęciem wniosku głosowały 3 osoby, 15 osób zagłosowało przeciw, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy nie przyjęła wniosku.  



 
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Radnej Moniki Ficek o wprowadzenie do budżetu 
budowy ulicy Starosty w Łęgowie (800 tys.) oraz zmianę w budżecie wartości dla ul. Topolowej 
i Naszej w Borkowie z 1 mln na 700 tys. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 
radnych) za przyjęciem wniosku głosowały 2 osoby, 16 osób zagłosowało przeciw, 2 osoby 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy nie przyjęła wniosku.  
 
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Radnej Weroniki Chmielowiec o usunięcie pozycji dot. 
projektu połączenia ul. Klasycznej – Sadowej w kwocie 100 000 zł i przeznaczenia środków 
na dokończenie budowy ul. Bzowej w Borkowie. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych) za przyjęciem wniosku głosowało 8 osób, 10 osób zagłosowało przeciw, 2 
osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy nie przyjęła wniosku.  
 
Nastąpiło głosowanie nad wnioskiem Radnej Moniki Rynkowskiej o podział realizacji zadania 
budowy Parku 700-lecia w Straszynie na etapy oraz przeznaczenie na I etap kwoty 350 000 
zł. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem wniosku 
głosowało 5 osób, 11 osób zagłosowało przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. Rada 
Gminy nie przyjęła wniosku.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 
2021. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 17 osób, 3 osoby wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr 
XXIV/118/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie uchwały budżetowej na rok 2021.  
 
5.  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 
Przewodniczący Rady Pan Marek Kowalski przedstawił Uchwałę Nr 212/g256/F/II/20 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 1 grudnia 2020 r. w sprawie 
opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański na lata 
2021-2036. Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/119/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański.  
 
6. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz Gdański na rok 
2021 
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt gminy. Komisja Oświaty, Kultury, 
Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – złożyła wniosek o wpisanie do Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Pruszcz Gdański na rok 2021 programu Unplugged. Wniosek swój uzasadniła.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wniosku złożonego przez Radną 
Monikę Rynkowską zapewniając, że program Unplugged zostanie zrealizowany.  
Pani Monika Rynkowska – sprecyzowała złożony przez siebie wniosek o dopisanie 
stwierdzenia „w szczególności programu Unplugged”. Zapytała o możliwość rozdzielenia 
kwoty przeznaczonej na wsparcie działalności instytucji publicznych i organizacji 
pozarządowych.  



Pani Ewa Romik – poinformowała, że temat programu „Unplugged” był poruszany podczas 
posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej.  
Pani Monika Rynkowska – odniosła się do wypowiedzi Radnej Ewy Romik, przedstawiając 
zasadność złożonego przez siebie wniosku. Zapytała ponownie o możliwość rozdzielenia 
kwoty przeznaczonej na wsparcie działalności instytucji publicznych i organizacji 
pozarządowych. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie Radnej Moniki Rynkowskiej 
odnośnie kwoty przeznaczonej na wsparcie działalności instytucji publicznych i organizacji 
pozarządowych.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał o możliwość powołania kolejnego punktu konsultacyjnego. 
Zapytał, czy na rok 2021 planowane jest przeprowadzenie szkoleń dla nauczycieli i czy będą 
one objęte ograniczoną liczbą miejsc.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie Radnego Janusza 
Sampolskiego odnośnie punktów konsultacyjnych. Odpowiedziała na pytanie Radnego 
Janusza Sampolskiego odnośnie szkoleń dla nauczycieli.  
Pani Monika Ficek – uzasadniła, dlaczego wstrzyma się od głosu przy głosowaniu nad 
przyjęciem projektu uchwały.  
Pan Remigiusz Kwieciński – wyraził brak poparcia dla wniosku złożonego przez Radną 
Monikę Rynkowską o dopisanie stwierdzenia „w szczególności programu Unplugged”.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi Radnej Moniki Ficek.  
Pani Monika Rynkowska – przedstawiła zasadność złożonego przez siebie wniosku o 
dopisanie stwierdzenia „w szczególności programu Unplugged”.  
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku Radnej Moniki Rynkowskiej o dopisanie stwierdzenia 
„w szczególności programu Unplugged”. W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 19 
radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 11 osób, 3 osoby zagłosowały przeciw, 5 osób 
wstrzymało się od głosu. Rada Gminy przyjęła wniosek.  
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/120/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Pruszcz Gdański na 
rok 2021. 
 
7. zmiany uchwały budżetowej na rok 2020 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Działalności Gospodarczej, 
Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/121/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020. 
 
8. wydatków budżetu Gminy Pruszcz Gdański na rok 2020, które nie wygasają z 
upływem roku 2020 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Działalności Gospodarczej, 
Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała, czy projekt techniczny ulicy Topolowej i Naszej zostanie 
dokończony w 2020 roku. Zapytała o powód niezrealizowania w 2020 roku zadania pt.: „zabiegi 
pielęgnacyjne na pomnikach przyrody”. 



Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytania Radnej Moniki Rynkowskiej 
odnośnie projektu technicznego ulicy Topolowej i Naszej. 
Zastępca Wójta Pan Daniel Kulkowski – odpowiedział na pytanie Radnej Moniki 
Rynkowskiej odnośnie zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/122/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie wydatków budżetu Gminy Pruszcz Gdański na rok 2020, które nie 
wygasają z upływem roku 2020. 
 
9. zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu 
Projekt uchwały przedstawił P. Czajkowski – Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/123/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie zaliczenia drogi do 
kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 
 
10. warunków i trybu finansowania zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy 
Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawiła J. Kiedyk – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw Społecznych. Pani 
Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały. Komisja 
Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – wyraził poparcie dla przedstawionej przez Panią Wójt Magdalenę 
Kołodziejczak autopoprawki do projektu uchwały odnośnie zwiększenia kwoty dofinansowania 
ze strony gminy Pruszcz Gdański do 80%. Zapytał o możliwość zwiększenia kwoty 
dofinansowania do 85%.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie Radnego Karola 
Kardasińskiego odnośnie zwiększenia kwoty dofinansowania do 85%.  
Pani Justyna Kiedyk – przedstawiła Uchwałę Rady Działalności Pożytku Publicznego w 
sprawie opinii do omawianego projektu uchwały.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o źródło finansowania klubów sportowych. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie Radnej Moniki Rynkowskiej 
odnośnie finansowania klubów sportowych.  
Pan Janusz Sampolski - wyraził poparcie dla przedstawionej przez Panią Wójt Magdalenę 
Kołodziejczak autopoprawki do projektu uchwały odnośnie zwiększenia kwoty dofinansowania 
ze strony gminy Pruszcz Gdański do 80%. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 20 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/124/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie warunków i trybu 
finansowania zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy Pruszcz Gdański. 
 
11. powierzenia Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański uprawnień w zakresie ustalania 
wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze publicznym oraz 
za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. Komisja 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 



Pani Monika Rynkowska – zapytała o pobieranie opłat za korzystanie z obiektów gminnych.  
Pani Katarzyna Kwiatek – odpowiedziała na pytanie Radnej Moniki Rynkowskiej odnośnie 
opłat za korzystanie z obiektów gminnych.  
Pan Karol Kardasiński – odniósł się do pytania Radnej Moniki Rynkowskiej.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie Radnej Moniki 
Rynkowskiej.  
Pan Janusz Sampolski – zgłosił błąd językowy w treści uzasadnienia projektu uchwały.  
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/125/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie powierzenia Wójtowi 
Gminy Pruszcz Gdański uprawnień w zakresie ustalania wysokości niektórych cen i opłat za 
usługi komunalne o charakterze publicznym oraz za korzystanie z gminnych obiektów i 
urządzeń użyteczności publicznej. 
 
12. zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Pruszcz Gdański na 
dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. Komisja 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Janusz Sampolski – zapytał, na jakim etapie realizacji zadania będzie można składać 
wnioski o udzielenie dofinansowania.  
Pan Andrzej Chmielewski – wypowiedział się na temat dofinansowania na panele 
fotowoltaiczne.  
Pan Janusz Sampolski – odniósł się do wypowiedzi Radnego Andrzeja Chmielewskiego.  
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/126/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie zasad udzielania 
dotacji celowych z budżetu Gminy Pruszcz Gdański na dofinansowanie kosztów inwestycji z 
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 
 
13. wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawił J. Kaszubowski – Prezes Eksploatator Sp. z o.o. Komisja 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 17 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/127/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie wyznaczenia 
obszaru i granic aglomeracji Pruszcz Gdański. 
 
Pan Jacek Kaszubowski – odniósł się do wypowiedzi Radnego Szymona Benedyka z pkt III 
porządku obrad na temat komunikacji radnych z Eksploatator Sp. z o.o. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - odniosła się do wypowiedzi Radnego Szymona 
Benedyka z pkt III porządku obrad na temat komunikacji radnych z Eksploatator Sp. z o.o. 
 
14. określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały przedstawił J. Staniszewski – pracownik merytoryczny. Komisja Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 



Pan Janusz Sampolski – uzasadnił swój wstrzymujący głos przy opiniowaniu projektu 
uchwały przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 17 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/128/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Pruszcz Gdański 
 
15. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Skarbu Państwa 
Projekt uchwały przedstawiła A. Ulenberg-Kowalczyk – Zastępca Kierownika Ref. Gospodarki 
Przestrzennej i Rozwoju Gminy. Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej zaopiniowała projekt pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 17 osób. 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/129/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Skarbu Państwa. 
 
16. powierzenia w 2021 roku wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Janusz Sampolski – zapytał, ile osób korzysta z pomocy w Środowiskowych Domach 
Samopomocy.  
Elżbieta Dymek – odpowiedziała na pytanie Radnego Janusza Sampolskiego.  
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/130/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie powierzenia w 2021 
roku wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz 
Gdański. 
 
17. powierzenia w 2021 roku wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Suchy Dąb 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/131/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie powierzenia w 2021 
roku wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Suchy Dąb. 
 
18. powierzenia w 2021 roku wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Pszczółki 



Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XXIV/132/2020 z dnia 22 grudnia 2020 roku w sprawie powierzenia w 2021 
roku wykonania zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pszczółki. 
 
19. przekazania wniosku 
Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 17 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu.  Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/133/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie przekazanie wniosku. 
 
20. przekazania ponaglenia – skargi  
Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 17 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr XXIV/134/2020 z dnia 22 grudnia 
2020 roku w sprawie powierzenia w 2021 roku wykonania zadań publicznych z zakresu 
pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pszczółki. 
 
VI. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – odpowiedział na pytania Radnej Moniki Ficek dotyczące 
wycinki krzaków przy drodze w Żuławce oraz wymiarów projektowanej hali gimnastycznej w 
szkole w Jagatowie. Odpowiedział na pytania Radnej Weroniki Chmielowiec dotyczące 
projektu technicznego ulicy Topolowej, obniżenia progów zwalniających na ulicy Kasztanowej, 
porzuconej kostki brukowej oraz etapu budowy ulicy Stylowej. Odpowiedział na pytanie 
Radnego Szymona Benedyka dotyczące umowy z firmą Energa. Odpowiedział na pytanie 
Radnego Karola Kardasińskiego dotyczące umowy z firmą Energa.  
Pani Weronika Chmielowiec – wypowiedziała się na temat kostki brukowej znajdującej się 
przy ulicy Kasztanowej z prośbą o jej zabezpieczenie.  
Pan Szymon Benedyk – zapytał o lampy przy remontowanej drodze w Rokitnicy.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytania Radnej Moniki Ficek 
odnośnie rezygnacji z linii autobusowej nr 850 oraz wniosków z zebrania wiejskiego w 
Łęgowie. Odpowiedziała na pytania Radnej Karoliny Wołosowskiej dotyczące funkcjonowania 
obiektów sportowych w czasie ferii. Odniosła się do wypowiedzi Radnego Szymona Benedyka 
na temat komunikacji radnych z Eksploatator Sp. z o.o. Odpowiedziała na pytania Radnego 
Janusza Sampolskiego dotyczące punktu PSZOK-u w Wiślinie oraz wniosku z zebrania 
wiejskiego w Przejazdowie.  
 
VII. Wolne wnioski radnych. 
Nie zgłoszono.  



VIII. Zakończenie sesji Rady Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – W wyniku wyczerpania porządku obrad 
stwierdzam, że XXIV Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została zakończona.  
Sesja zakończyła się o godzinie 15:10.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Agata Postrach 


